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Nyomtatott és online sajtó 
 

Kövér László: ami az életben nemes, az mind benne van a fociban 
2025. február 25. – MTI, Demokrata 

Ami az életben nemes, az összesűrítve mind benne van a fociban: szenvedély és önfegyelem, 

győzelem és vereség egyazon méltósággal való elfogadása, felelősségtudat és tisztelet, alázat és 

hűség, a teljesítmény és a közösség megbecsülése - mondta az Országgyűlés elnöke a Buzánszky 

100 programsorozat ünnepélyes megnyitóján kedden a Debreceni Egyetemen (DE). A legendás 

futballista születésének 100. évfordulója alkalmából szervezett találkozón Kövér László 

kiemelte: "a labdarúgás szeretete mellett a Buzánszky Jenő iránti tisztelet az, ami egybegyűjtött 

bennünket a 23. debreceni egyetemi focitornán, amely 21 éve viseli büszkén a világhírű 

aranycsapat legendás hátvédének nevét". Kövér László azt mondta: alig van olyan magyar 

közösség "a Kárpát-medencén innen és az óperenciás tengeren túl", amelyik nem meríthetett 

volna erőt legendás életvidámságából, humorából a vele való személyes találkozások során. 

Egyik kedvenc gondolata volt, hogy a foci utáni - ahogy mondta - "bankettókon", fehér asztalnál 

a világ minden baját el lehetne intézni, meg lehet ismerni és érteni az ellenfelet, el lehet 

simítani minden ellentétet, és komoly barátságokat lehet kötni - idézte fel az Országgyűlés 

elnöke. Erre is utalva megjegyezte: Székelyföldön immár három és fél évtizede jótékonysági 

tevékenységet folytató nemzetközi gyermekmentő szolgálat égisze alatt e gondolat jegyében 

érlelődött 25 éves hagyománnyá az Országgyűlés és a székely közméltóságok válogatottjai 

közötti labdarúgó-mérkőzés, amelyből aztán Trianon 100. évfordulójára megszületett a 

Nemzeti Összetartozás Labdarúgó Torna ötlete is, az anyaország, Felvidék, Délvidék, 

Kárpátalja, Erdély és Csángóföld közéleti szereplőinek lelkes részvételével. 

 

Szijjártó Péter: az ENSZ Emberi Jogi Tanácsának is vissza kell térnie a kölcsönös 

tisztelet talajára 
2025. február 25. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Hír TV, PestiSrácok.hu, Ma7.sk, 

Pannon RTV 

Ahhoz, hogy visszanyerje a jelentőségét, az ENSZ Emberi Jogi Tanácsának is minél előbb vissza 

kellene térnie a kölcsönös tisztelet talajára a kioktatás és a megbélyegzés helyett - közölte 

Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter kedden Genfben. A minisztérium MTI-nek 

eljuttatott közleménye szerint a tárcavezető az ENSZ Emberi Jogi Tanácsának ülésén 

hangsúlyozta, hogy Magyarország a történelme, keresztény mivolta és földrajzi elhelyezkedése 

miatt nagyon elkötelezett az alapvető jogok tiszteletben tartása mellett. Felszólalásában 

kiemelte, hogy hazánk az Európai Unióba vezető legforgalmasabb szárazföldi migrációs 

útvonal mentén fekszik, s a déli határon az elmúlt tíz évben illegális bevándorlók tömegei 

jelentek meg, akik közül sokan erőszakosan viselkedtek, rendőrökre, határőrökre támadtak. 

Ezért lényegesnek nevezte annak tisztázását, hogy mi számít emberi jognak, és mi nem. Majd 

kifejtette, hogy a történelem folyományaként Magyarország esetében mára az állam és a 

nemzet határai nem esnek egybe, így a magyarok igen érzékenyek a nemzeti kisebbségek 

V
e

ze
tő

 h
ír

e
k

 

https://demokrata.hu/sport/kover-laszlo-ami-az-eletben-nemes-az-mind-benne-van-a-fociban-955959/
https://magyarnemzet.hu/kulfold/2025/02/szijjarto-peter-az-ensz-emberi-jogi-tanacsanak-is-vissza-kell-ternie-a-kolcsonos-tisztelet-talajara?utm_source=hirstart&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator
https://magyarnemzet.hu/kulfold/2025/02/szijjarto-peter-az-ensz-emberi-jogi-tanacsanak-is-vissza-kell-ternie-a-kolcsonos-tisztelet-talajara?utm_source=hirstart&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. február 26. 

jogainak védelmére, amit soha nem szabad kétoldalú kérdésnek tekinteni. "És sajnos nagyon 

rossz tapasztalataink vannak ebben a tekintetben. Keleti szomszédunkban a magyar kisebbség 

jogait az elmúlt tíz évben folyamatosan megsértették. A magyarok anyanyelvhasználati jogai az 

oktatás, a kultúra, a sajtó, a közigazgatás terén súlyosan sérültek. Minden jó szándékú 

közeledésünk, az elmúlt tíz év folyamatos próbálkozásai ellenére sem sikerült előrelépést 

elérni, ezeket a jogokat nem adták vissza, ami mindenképpen befolyásolja Magyarország 

álláspontját, amikor is keleti szomszédunk, Ukrajna európai integrációjának kérdéséről van 

szó" - figyelmeztetett. 

 

Magyar Levente: a vajdasági magyar gazdasági rendszer teljesen más képet fest, 

mint tíz éve 
2025. február 25. – MTI, Demokrata, Vajdaság.ma, Pannon RTV, Magyarszo.rs 

A vajdasági magyar gazdasági rendszer teljesen más képet fest, mint tíz évvel ezelőtt, egészen 

új korszakba léptek a vajdasági vállalkozások a magyar kormány vajdasági gazdaságfejlesztési 

programjának köszönhetően - hangsúlyozta Magyar Levente, a Külgazdasági és 

Külügyminisztérium parlamenti államtitkára kedden Csantavéren. Hozzátette: sok ezer 

vállalkozás kapott jelentős támogatást a magyar kormánytól, amelyből nagyon komoly 

fejlesztéseket tudtak véghezvinni. "Egy önálló magyar gazdasági rendszert sikerült itt 

felépíteni, amelynek egyes tagjai most már Szerbia élvonalába tudtak emelkedni" - húzta alá. 

Hozzátette, sikerült megállítani azt a demográfiai hanyatlást, amely "korábban jellemezte a 

közösséget, hiszen látnak már a fiatalok perspektívát a vajdasági létben, látnak egzisztenciális 

kilátást, és sok olyan fiatalt sikerült hazacsábítani, aki korábban úgy döntött, hogy nem 

Szerbiában képzeli el a jövőjét". Pásztor Bálint, a Vajdasági Magyar Szövetség (VMSZ) elnöke 

beszédében rámutatott, hogy a VMSZ feltett szándéka továbbra is az, hogy a magyar kormány 

támogatásával megtegyen mindent annak érdekében, hogy a "településeink élhetők legyenek, 

hogy itt meg lehessen élni mezőgazdaságból, és meg lehessen élni munkából, és azok, akik az 

elmúlt években, évtizedekben külföldre távoztak valamely pillanatban, megtalálhassák itthon 

is a számításaikat". 

         
Parázs vita dúlt az Országgyűlésben a magyar nemzeti kincseknek a Krónika által 

feltárt viszontagságairól  
2025. február 25. – Krónika 

Alaposan felkavarta a kedélyeket Magyarországon a Krónika által feltárt rendkívüli helyzet, 

miszerint Marosvásárhelyen rekedt egy időre a Fejedelmek aranya kiállítás magyarországi 

múzeumokból kölcsön vett anyaga. A téma terítékre került az Országgyűlésben, ahol Zsigó 

Róbert, a kulturális minisztérium parlamenti államtitkára elmondta, a Magyar Nemzeti Bank 

páncélautóját küldték Marosvásárhelyre, hogy a páratlan értékű műkincseket visszaszállítsa 

Magyarországra. Hiller István viszonválaszában „pancser munkának” nevezte, hogy a magyar 

nemzet kincseiből sok száz millió forint értékű műtárgyegyüttest úgy visznek egy másik ország 
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területére, hogy nem kötnek úgynevezett műkincsekre történő állami garanciavállalást. Zsigó 

Róbert viszonválaszában hangsúlyozta, hogy az értékek biztosítva és biztonságban vannak.  

 

„Furcsák az első benyomásaim” – Interjú Fülöp Szabolcs nagyenyedi 

alpolgármesterrel 
2025. február 25. – maszol.ro 

A hivatali munkavégzés abszurditásaival küzd alpolgármesterségének legelején a 

magánszférából érkező Fülöp Szabolcs Nagyenyeden. Mandátumának átvételekor ő maga is 

meglepődött azon, hogy az állami intézményekben mennyire másként zajlik a munka, éppen 

ezért célkitűzésének tekinti, hogy a városházán dolgozó alkalmazottak arányosan vállaljanak 

munkát, legyen kiegyenlített a feladatok leosztása. Az új városvezetés idei tervei között szerepel 

továbbá a fizetéses parkolási rendszer bevezetése, és ehhez szorosan kapcsolódik az városi 

tömegközlekedés megszervezése. Az új alpolgármester ugyanakkor a városközpont 

modernizációs terveiről, valamint egy új, befektetőket vonzó ipari zóna létrehozásáról is 

beszámolt a Maszolnak adott interjúban. Kifejtette továbbá, hogy az utóbbi években 

megerősödött a nagyenyedi magyar közösség, ezért az eddig elindított közösségépítő 

programok szervezése mellett ezután is kitartanak. 

 

Gyerekek éve Háromszéken: kultúrát és szórakozást visznek a vidéki kiskorúak 

életébe 
2025. február 25. – maszol.ro 

Háromszéken idén kiemelt figyelmet szentelnek a vidéken élő gyermekeknek szánt ifjúsági, 

kulturális és sportprogramok szervezésére. Kovászna megye tanácsa különleges 

programsorozattal készül 2025-re, amelyet a Gyermekek Éve jegyében szerveznek. Kiemelten 

támogatják a vidéki gyerekeket, akik kevesebb szabadidős, kulturális, sportolási lehetőséghez 

jutnak, mint városi társaik – jelentette be Gáj Nándor. A háromszéki önkormányzat alelnöke 

szerint a megyei tanácsnak alárendelt intézmények, illetve a civil szervezetek és vállalkozások 

is számos programot szerveznek idén a gyermekek számára. Kovászna Megye Tanácsa a 

tavalyinál több pénzt különít el a civil szervezetek és az egyházi intézmények projektjei 

támogatására – jelentette be Tamás Sándor, tanácselnök. A megyei költségvetést március 19-

én fogadják el, és a pályázati időszak ezt követően indul. 

 

Máramaros, Szeben és Kolozs megyében is hallgatható a Román Rádió bukaresti 

magyar adása  
2025. február 25. – Krónika 

A bukaresti magyar adás rádiós szerkesztői közleményt adtak ki. „Gyakran kapjuk azt a kérdést, 

hogy hol hallgatható rádión a Román Rádió bukaresti magyar adása. Rossz hírünk, de jó hírünk 

is van” – szerepel a szerkesztőségnek a közösségi oldalon közzétett felhívásában. Mint írják, a 

rossz hír az, hogy az adásuk csak középhullámon (AM) hallgatható, a jó hír, hogy ennek 

köszönhetően az ország elég nagy részében elérhetőek az adások, még akkor is, ha nem 
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mindenhol tisztán. „Adásunk hétfőtől-szombatig délután 3-tól 4-ig tart, vasárnap 10 órától 

pedig húszperces egyházi műsorunkat sugározzuk. Ha nem tudják beazonosítani a 

frekvenciákat rádiókészülékükön, akkor segíthet, hogy délután 2-től 3-ig a bukaresti német 

adást hallják. Tehát ha ebben az idősávban valahol német szót hallanak, nagy valószínűséggel 

jó helyen járnak. Minden visszajelzés segít abban, hogy felmérjük, hol tudnak vagy éppen hol 

nem tudnak hallgatni. Írják meg hozzászólásban tapasztalataikat. Köszönjük” – olvasható a 

felhívásban.  

 

Cseke Attila: Öt év alatt 30 százalékkal csökkent a születések száma 
2025. február 25. – maszol.ro 

Románia számára jelenleg a legnagyobb kihívás a demográfiai probléma, szögezte le kedden 

Cseke Attila fejlesztési, közigazgatási és közmunkálatokért felelős miniszter. Hozzátette, az 

elmúlt öt évben 30 százalékkal csökkent a születések száma az országban. Cseke Attila kedden 

az Aranyosgyéresen tartott sajtótájékoztatón elmondta, hogy a kormány Szent Anna nevű, 

országos bölcsődeépítési programja erre a demográfiai problémára kíván választ adni. „Ez egy 

olyan kormányprogram, amely választ ad a legnagyobb kihívásra, amellyel Romániában 

szembesülünk, nevezetesen a demográfiai problémára. A statisztikai adatok nem biztatóak: 

2019-ben 215 ezer gyermek született Romániában, 2024-ben ez a szám 149 600 volt, ami öt év 

alatt közel 30 százalékos csökkenést jelent” – idézi Cseke Attilát az Agerpres hírügynökség. 

 

Egyenesen a határon, kitérő nélkül 
2025. február 25. – Nyugati Jelen 

Február 25-én, kedden 10 órától megváltozott az A1-es autópályán lévő Nagylaki 

határátkelőnél a közlekedési rend, így a román–magyar határon átkelőknek nem kell kitérőt 

tenniük a régi határellenőrző pontok felé, hanem egyenesen továbbhaladhatnak az autópályán, 

közölte a Temesvári Regionális Útigazgatóság. Az autópálya Romániából kivezető szakaszán 

továbbra is használhatóak a rövid megállót lehetővé tevő parkolók és szolgáltatási pontok. A 

Romániába vezető részen használhatóak a parkolók és a szolgáltatási pontok, ahogy az útdíj 

kifizetésére is van lehetőség, valamint a nagyméretű szállítmányok esetében az AST speciális 

szállítmányra vonatkozó engedély kiváltására is. 

 

Síléceket és hódeszkákat elő: téli sportolimpiára nevezhetnek be magyar diákok  
2025. február 25. – Krónika 

Kolozs megye magyar tannyelvű iskoláinak diákjai jelentkezhetnek március elsejéig a 

Kisbányán második aklommal rendezendő téli sportolimpiára. Az esemény célja a téli sportok 

népszerűsítése, a sportos életmód ösztönzése, valamint a diákok közötti baráti versengés 

támogatása. A rendezvényen azok az 5–12. osztályos tanulók indulhatnak, akik Kolozs megye 

valamelyik magyar tannyelvű iskolájába járnak. Bejelentkezni a tanintézet testnevelő tanáránál 

lehet, a versenyen való részvétel feltétele az iskola- vagy a háziorvos által kiállított egészségügyi 

igazolás.  
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Mikor lesz kész az első székelyföldi sztrádaszakasz? 
2025. február 25. – maszol.ro 

Az Erdélyt Moldvával összekötő autópálya mindkét Maros megyei szakasza késésben van, 

leghamarabb 2028-ban autózhatunk majd sztrádán a Székelyföldön. Nem a tervek szerint 

haladnak a majdan a Marosvásárhely és a moldáv határ között húzódó A8-as autópálya egyes 

székelyföldi szakaszai. „Mennyi ideig tart még a Nyárádszereda-Sóvárad szakasz értékelése, 

Pistol úr?” – teszi fel a kérdést a Moldova Autópályát Akar Egyesület. Cristian Pistol a 

beruházást menedzselő közúti infrastruktúráért felelős országos társaság (CNAIR) igazgatója. 

A civil szervezet azt nehezményezi, jogosan, hogy bár a közbeszerzési eljárás első szakasza 

augusztus 19-én lezárult, a CNAIR még mindig nem végzett a két ajánlat kiértékelésével. A 

tender határidőit mostanáig 7 alkalommal tolták ki, a legutóbbi halasztás értelmében 

december 20-án kellett volna megnevezni a nyertest. Ez a határidő már több mint két hónappal 

letelt, s még mindig titok, ki lesz a beruházás kivitelezője. 

 

„Egy kincs van minden nemzetnek adva” 
2025. február 25. – Nyugati Jelen 

Rendkívül gazdag kulturális esttel ünnepelték az anyanyelv nemzetközi napját 

Vajdahunyadon. A kezdeményező és házigazda, a Petőfi Sándor Program keretében 

Vajdahunyadon tevékenykedő Zsidai Sára volt, aki ösztöndíjas társaival, Demcsik Norberttel 

és Jankovszky Rékával közösen szervezte meg a sokrétű rendezvényt. A Corvin Savaria 

Kulturális Központ néven működő vajdahunyadi Magyar Házban Ferenczi István helyi 

RMDSZ-elnök, városi tanácsos köszöntötte a népes közönséget, majd dr. Kőrösi Viktor Dávid, 

a kolozsvári magyar főkonzulátus vezető konzulja gratulált a rendezvényhez, és biztatta a 

vajdahunyadi magyarságot, hangsúlyozva, hogy nem az a fontos, hogy hány magyar él egy-egy 

kis településen vagy szórványban, hanem az, hogy mindannyian a 15 milliós nemzet szerves 

részét képezzük. 

 

Elhunyt magyarok is szerepelnek Georgescu „Soros-listáján”  
2025. február 25. – Krónika 

Erdélyi magyar értelmiségiek – köztük az élők sorából eltávozottak – is szerepelnek azon a 

hosszú listán, amelyet Călin Georgescu és körei terjesztenek, és amely szerintük Soros György 

romániai „embereit” sorjázza. A Soros Alapítvány (Nyílt Társadalom Alapítvány) 1990-ben 

indította el működését Romániában, Bukarestben és Kolozsváron is működtetett irodát, ezeket 

a kirendeltségeket aztán 2017-ben töröltek az egyesületek és alapítványok nyilvántartásából. 

Georgescuék listáján megtalálhatóak a Soros Alapítvány kuratóriumának egykori tagjai, 

irodavezetői is. Köztük számos, ma már nem élő erdélyi magyar értelmiségi, köztük Cs. 

Gyimesi Éva nyelvész, irodalomtörténész professzor, Horváth Andor esszéíró, szerkesztő, 

egyetemi oktató, Kántor Lajos irodalomtörténész, szerkesztő.  

 

 

 

E
rd

é
ly

 

https://maszol.ro/gazdasag/Mikor-lesz-kesz-az-elso-szekelyfoldi-sztradaszakasz
https://nyugatijelen.com/jelenido/egy-kincs-van-minden-nemzetnek-adva
https://kronikaonline.ro/belfold/elhunyt-magyarok-is-szerepelnek-georgescu-bsoros-listajanr


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. február 26. 

Idén elválik, hogy érdemes volt-e kiharcolni a differenciált román nyelvoktatást  
2025. február 25. – szekelyhon.ro 

Szinte nem telik el úgy egy-egy esztendő, hogy az adott évben ne változna valami az érettségi 

lebonyolításban. Nos, idén többszörösen is ilyen lesz, például ki fog derülni, hogy érdemes volt-

e kiharcolni a differenciált románnyelv-oktatást. Maros megye tanfelügyelősége közleményben 

fejti ki, hogy a 2024/2025-ös tanév előtt végzett diákok a 2013-ban elfogadott tervek szerint 

érettségiznek, az idei tanév végzettjeit azonban már a 2024. augusztusában elfogadott 

vizsgatanterv szerint mérik fel. Az idei tizenkettedikesek már nyolcadik végén is új tanterv 

szerint vizsgáztak, hiszen tizenhárom éve ez volt az első évfolyam, amely differenciált tanterv 

szerint kezdte el tanulni a román nyelvet és irodalmat. Ráadásul nulladiktól negyedikig 

tankönyvek nélkül tanulták a románt, nevezhetjük „áldozati generációnak” is őket, ahogyan 

egy korábbi cikkünkben is kifejtettük. A tanárok nagy része egy képzés során elsajátította, hogy 

miként kell a román nyelvet idegen nyelvként tanítani.  

        
Elkezdődött a Híd volt miniszterének pere, vesztegetéssel vádolják 
2025. február 25. – Ma7.sk, Új Szó  

Kedden elkezdődött a bazini Speciális Büntetőbíróságon G. Gábor volt igazságügyi miniszter 

pere, akit vesztegetés elfogadásával vádolnak, az ügy a Szlovák Földalappal függ össze. A vád 

szerint G. Gábor 2018-ban 50 ezer euró kenőpénzt kért és fogadott el. A volt miniszter 

ártatlannak vallotta magát a bíróság előtt, a tárgyalás szerdán (február 26.) tanúk 

meghallgatásával folytatódik. A vádlott és az ügyész is elutasította a vádalkut. Az ügyész 

bejelentette, hogy az ügyben tettestársként szereplő Ladislav K. elleni vád elévült, ezért 

leállították az ellene folyó eljárást. A védelem megalapozatlannak tartja a vádat. „A vádirat 

homályos és érthetetlen” – jelentette ki a védőügyvéd, emellett rámutatott, hogy olyan 

személyek vallomásaira épül, akik ellen büntetőeljárás zajlott, és ez befolyásolhatta a 

vallomásaikat. Matej Izakovič ügyész elmondta, a módosított Btk. szerint egytől öt évig terjedő 

szabadságvesztés szabható ki a vádlottra, ha bűnösnek találja a bíróság. „A kenőpénzt 

tulajdonképpen arra szánták, hogy a vádlott intézze el a leállított döntéshozatali folyamatok 

feloldását a Szlovák Földalapnál, ami az akkori politikai helyzet miatt szünetelt, tehát a 

hivatalos szervek részéről nem került sor földterületek bérbe adásának jóváhagyására” – 

mondta újságíróknak az ügyész.   

 

Rozsnyóról Argentínába - a Sajó Banda két tagja kilenc hónapos küldetésre indult 

Buenos Airesbe 
2025. február 25. – Ma7.sk 

Rozsnyó. A rozsnyói Sajó Banda két alapító tagja Argentínába utazott, hogy az ottani 

diaszpórában élő magyarokat segítsék. Kilenc hónapon keresztül fejtik majd ki a magyar 

identitástudat megerősítésére szolgáló tevékenységüket, amelyet a magyarországi Kőrösi 

Csoma Sándor Program keretében végeznek február közepétől november közepéig. Az 
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ösztöndíjasok feladata a hagyományőrző és közösségépítő tevékenységek szervezése, a magyar 

nyelv, történelem és néptánc oktatása, ill. egyéb olyan tevékenységek, melyek a helyi közösség 

megmaradását szolgálják. 

 

Élő történelem: A Magyar Íj Napja nemzetközi konferencia Marcelházán 
2025. február 25. – Ma7.sk 

A történelem és hagyományok iránti tisztelet jegyében 2025. február 22-én Marcelházán 

először rendezték meg a Magyar Íj Napja Nemzetközi Konferenciát. A rendezvény célja a 

magyar íjkultúra hagyományainak, kutatásainak és rekonstrukciós lehetőségeinek bemutatása 

volt, amelyen több mint 120 résztvevő gyűlt össze Ausztriából, Szerbiából, Magyarországról és 

Szlovákiából. A konferencia megálmodói és főszervezői, Bogár Péter és Bogár Valéria, a Fekete 

Sólyom Történelmi Íjászklub vezetői, akik elkötelezetten dolgoznak a honfoglalás kori íjászat 

hagyományainak megőrzésén és népszerűsítésén. A rendezvény megvalósításában a klub tagjai 

is aktívan közreműködtek, míg a támogatást a Bethlen Gábor Alap, a Zajac család, a Bogár 

Archery és a Cibi s.r.o. biztosította. 

 

Rendhagyó történelemóra Dunaszerdahelyen a magyarországi szovjet terrorról 
2025. február 25. – Ma7.sk 

Rendhagyó történelemórát szervezett a Pázmaneum Polgári Társulás Dunaszerdahelyen, a 

Szent István téri Közös Igazgatású Iskolában a Kommunizmus Áldozatainak Emléknapja 

alkalmából. Az előadó Farkas Sebestyén Lőrinc, a budapesti Terror Háza Múzeum történésze 

volt. A vendégeket Álló Mónika igazgatóhelyettes fogadta az oktatási intézményben. Karaffa 

Attila, a Pázmaneum társulás elnöke, Dunaszerdahely alpolgármestere a megnyitón úgy 

fogalmazott, szeretnék megvalósítani azt az elhatározásukat, hogy a kommunizmus 

áldozatainak emléknapjához közel eső napon minden évben rendhagyó történelemórát 

tarthassanak egy-egy dunaszerdahelyi középiskolában, abból a célból, hogy emlékezzenek és 

emlékeztessenek, hiszen „az, ami a múltban megtörtént, mindig arra szolgál, hogy tanuljunk 

belőle.” 

   
Jövő Vajdaságban 
2025. február 25. – Pannon RTV 

A Magyar Diplomáciai Akadémia ösztöndíjasaival és vajdasági fiatalokkal folytatott interaktív 

beszélgetést Magyar Levente, Magyarország Külgazdasági és Külügyminisztériumának 

miniszterhelyettese és dr. Pásztor Bálint, a VMSZ elnöke. Az akadémia diplomata képző 

hallgatói szerbiai körúton vannak, első állomásuk pedig Szabadka volt. Az eseményen jelen volt 

még Juhász Bálint, a VMSZ Intéző Bizottságának elnöke, és a tartományi parlament elnöke, 

valamint Magyar József, Magyarország belgrádi nagykövete. Közösségként a vajdasági 

magyarok sohasem adták fel, mondta el az interaktív beszélgetés során dr. Pásztor Bálint. A 

VMSZ elnöke kiemelte: a kisebbségi létnek az a szépsége, hogy sohasem szabad hátradőlni, 

figyelni kell a közösség igényeire. Oktatási, kulturális és sportintézményeket támogat 
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töretlenül a Magyar Nemzetpolitikai Államtitkárság, amely az utóbbi 10 évben a 

gazdaságfejlesztési programmal bővült, mondta el Magyar Levente, Magyarország 

Külgazdasági és Külügyminisztériumának miniszterhelyettese. 

 

Dr. Pásztor Bálint: A házvásárlásra és a kezdő vállalkozások támogatására 

helyezik a hangsúlyt 
2025. február 25. – Pannon RTV 

Csak tavaly 20,8 millió euró került a gazdaságfejlesztési program keretében a vajdasági magyar 

családokhoz, termelőkhöz, ami 1.811 sikeres pályázat által valósult meg - nyilatkozta a 

Szabadkai Magyar Rádió Napindítójában dr. Pásztor Bálint. A Vajdasági Magyar Szövetség 

elnöke hozzátette, idén is lesznek új pályázatok, és ezúttal a házvásárlásra és a kezdő 

vállalkozásokra fókuszálnak, hogy az egyszerű emberek is hasznát lássák a programnak, és a 

külföldön élők közül is valamennyien hazajöjjenek a lehetőségeknek köszönhetően. Pásztor 

hozzátette, az új gazdaságfejlesztési terv kidolgozása jól halad, pénteken lesz egy találkozó azzal 

a 88 szakértővel, akiket felkértek a stratégia kidolgozására. „Fontosnak tartom, hogy most, 

ebben a pillanatban is ennek az elképzelésnek ilyen támogatása van, és hogy a felkért szakértők 

közül szinte mindenki részt szeretne venni ebben a munkában, és szeretne a közösség 

érdekében tevékenykedni amellett, hogy a saját vállalkozását vezeti, vagy a saját munkáját 

végzi az élet különböző területén.” 

 

Szülőföldön, saját házban 
2025. február 25. – Pannon RTV 

A hajdújárási Némedi házaspár otthonába látogatott a magyar külgazdasági- és 

külügyminisztérium miniszterhelyettese, Magyar Levente. Némediék 2017 végén pályáztak 

sikeresen családi ház vásárlására a Prosperitati Alapítványnál. Egyre több fiatal költözik falura 

Vajdaságban. Nem véletlen, hiszen a Prosperitati Alapítvány mintegy tíz éve igyekszik 

támogatni a családokat. A vajdasági gazdaságfejlesztési programon keresztül már számos 

családnak nyújtottak segítséget. 2016 óta többféle támogatást is biztosítottak, így családi házak 

vásárlására is volt lehetőség. Azóta is folyamatosan nyílnak meg pályázataik, idén pedig 

várhatóan újabbakat írnak ki. 

 

Atlétika mindenkinek a határ mindkét oldalán 
2025. február 25. – Vajdaság.ma 

Atlétika mindenkinek elnevezéssel tartották meg ma Magyarkanizsa és Algyő közös IPA-

projektumának nyitókonferenciáját. A programnak köszönhet bővülhet mindkét település 

sportinfrastruktúrája, de szakmai képzések is lesznek és egy szakkönyvet is kiadnak majd 

edzők és sportolók számára. A konferencia helyszínén, a magyarkanizsai Regionális Szakmai 

Pedagógus-továbbképző Központban nyilatkozott portálunk számára dr. Füzesy István Tibor, 

Algyő Nagyközség Önkormányzatának alpolgármestere, Fejsztámer Róbert, Magyarkanizsa 

polgármestere és Mészáros Kornél tematikus szakértő. Algyő Nagyközség és Magyarkanizsa 

körülbelül 10 évre visszatekintő kapcsolatokkal rendelkezik, mondta Füzesy István Tibor. 
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Nem tartanak választásokat hadiállapot idején Ukrajnában 
2025. február 25. – Kárpátalja.ma 

Az Ukrán Legfelsőbb Tanács február 25-én második próbálkozásra elfogadta a demokrácia 

támogatásáról szóló határozatot, amely kimondja, hogy Volodimir Zelenszkij elnök 

mandátuma a hadiállapot végéig érvényes. Erről Jaroszlav Zseleznyak képviselő számolt be 

Telegram csatornáján. A határozatot 268 képviselő támogatta. Jaroszlav Zseleznyak 

megjegyezte, hogy Ukrajnában jelenleg lehetetlen nemzetközi megfigyelők meghívásával 

szabad, átlátható és demokratikus választásokat szervezni. Hozzátette: amint Ukrajna 

területén biztosított lesz az átfogó, igazságos és fenntartható béke, az Ukrán Legfelsőbb Tanács 

kihirdeti az elnökválasztást Ukrajnában, és biztosítja azok lebonyolítását az összes nemzetközi 

választási normával összhangban. A határozat kihangsúlyozza, hogy Volodimir Zelenszkij 

szabad, átlátható és demokratikus választásokon nyerte el elnöki mandátumát, amelyet sem az 

ukrán nép, sem a Legfelső Tanács nem kérdőjelez meg. 

 

Brenzovics László: A béke mielőbbi elérése kulcsfontosságú a kárpátaljai 

magyarság jövőjének biztosításában 
2025. február 25. – karpataljalap.net 

A háború hatása a kárpátaljai magyar közösségre címmel tartott konferenciát a 

Nemzetpolitikai Kutatóintézet (NPKI) az orosz‒ukrán háború kitörésének harmadik 

évfordulóján. A konferencián az érdeklődők előadásokat hallhattak a háború kitörése után 

Magyarországra áttelepült kárpátaljaiak életéről, valamint a Kárpátalján maradtak helyzetéről. 

Brenzovics László, a Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség (KMKSZ) elnöke szerint az 

elmúlt három év tragikus volt a kárpátaljai magyarság számára, mivel sokan elhagyták a régiót. 

A konferencia tudományos kutatásai megerősítették, hogy a közösség nehéz helyzetben van, és 

a visszatéréshez békére van szükség. Minél tovább tart a háború, annál kevesebb lesz a 

kárpátaljai magyarság létszáma. A legfontosabb intézkedések közé tartozik az oktatás, a helyi 

iskolák és egyházak, valamint a beregszászi főiskola támogatása, amelyek alapvetőek a 

közösség megmaradásához. „A béke mielőbbi elérése kulcsfontosságú a kárpátaljai magyarság 

jövőjének biztosításában” – zárta szavait a KMKSZ elnöke. 

 

Megtartotta KMKSZ-alapszervezeti közgyűlését a kőrösmezői magyarság 
2025. február 25. – karpataljalap.net 

A kárpátaljai szórványmagyarság utolsó végvára, a nyelvhatár peremvidékén élő kőrösmezői 

magyarok február 23-án megtartották éves KMKSZ-alapszervezeti közgyűlésüket. Az egyre 

csökkenő létszámú magyar közösség egyre nehezebb körülmények között próbálja megtartani 

közösségét. A 131 fővel rendelkező alapszervezet közgyűlésének a helyi magyar iskola közösségi 

terme adott otthont. Azonban a programon jelentősen csekély létszámmal vettek részt a tagok, 

mely főként a jelenlegi nehéz körülményeknek tudható be. A gyűlés során a KMKSZ 
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Kőrösmezői Alapszervezet elnöke, Darnyi Szilvia beszámolt az elmúlt év tevékenységéről, mely 

főként a fiatal generációk megszólításával és az iskolai kulturális programok erősítésével 

zajlott: farsangi mulatság, nemzeti ünnepekről való megemlékezések, adventi vásár, 

karácsonyi pásztorjátékok. Mindezeket a helyi katolikus egyházzal együttműködve szervezték 

meg. Kiemelte, hogy a helyi magyar iskola diákjait rendszeres támogatásban részesíti a Caritas, 

valamint a Rákóczi Szövetség. 

 

Sikeresen lezajlott a KMKSZ-közgyűlés a szvidoveci szórványmagyar közösségben 
2025. február 25. – karpataljalap.net 

Szép számmal jelent meg a szvidoveci magyarság a soros KMKSZ-alapszervezeti közgyűlésen. 

Az egykor Kis-Budapestnek is nevezett kőrösmezői településrészen mára már ugyan elenyésző 

számú, de lelkes kitartó magyar közösség él, amely a nehézségek ellenére ragaszkodik a magyar 

kultúrához és gyökereihez. A február 23-án megtartott eseményen, melynek a helyi általános 

iskola adott otthont, a tagság ötven százaléka vett részt. A maroknyi magyar közösség 51 fős 

létszámú KMKSZ-alapszervezettel rendelkezik, amelynek tagjait főként a nyugdíjas generáció 

alkotja. A közgyűlés során Poljancsuk Erika, a KMKSZ Szvidoveci Alapszervezetének elnöke 

köszöntötte az egybegyűlteket, majd beszámolt az elmúlt éves tevékenységről. Mint kiemelte, 

az immáron három éve tartó háború a helyiek életére is rányomta bélyegét. De minden 

nehézség ellenére próbálják megtartani közösségüket, habár mindez egyre nehezebb, hiszen a 

fiatalabb generációk jelen körülmények között kénytelenek voltak elhagyni a vidéket. Azonban, 

ahogyan lehetőségeik engedték, megtartották nemzeti ünnepeinket, és a málenkij robot 

áldozatairól is megemlékeztek. 

 

Veres Péter festőművész és grafikus emlékkiállítása Beregszászban 
2025. február 25. – KISZo.net 

A Na’Conxypan Galériában állították ki Veres Péter (1969-2004) beregszászi festőművész 

alkotásait. Kulin Ágnes, a Kárpátaljai Magyar Képző- és Iparművészek Révész Imre 

Társaságának (RIT) elnöke köszöntőjében kifejtette. – Veres Pétert nagyon érdekelték a 

legendák, a magyarság történelmének eseményei, a szakralitás. Emellett lírai festőként is 

tekinthetünk rá – fejtette ki Kulin Ágnes. Hozzátette: a kiállított alkotások átfogó képet adnak 

Veres Péter művészetéről, de még mindig vannak olyan ajtók, melyeket érdemes kinyitni, hogy 

még mélyebb betekintést nyerjünk a festő világába. – Egy húsz évvel ezelőtt eltávozott művész 

pályáját szemléljük. Húsz év történeti szempontból nem nagy idő, de az én édesapám esetében 

ez az életének az egyharmada – jegyezte meg Veres Ágota, Veres Péter lánya, aki szintén a 

művészet világában találta meg önmagát. 
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https://karpataljalap.net/2025/02/25/sikeresen-lezajlott-kmksz-kozgyules-szvidoveci-szorvanymagyar-kozossegben
https://kiszo.net/2025/02/25/veres-peter-festomuvesz-es-grafikus-emlekkiallitasa-beregszaszban-%e2%97%8f-karpati-igaz-szo/
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A málenkij robot áldozataira emlékeztek Nagyváradon. Erdély szerte több mint 110.000 

embert deportáltak az egykori Szovjetunióba, több mint egyharmaduk soha nem tért haza. 

Nagyváradról 80 évvel ezelőtt több mint 1500 személyt hurcoltak el kényszermunkára. Rájuk 

emlékeztek egy emléktábla avatással, amely a Barátok temploma kertjében kapott helyet. Az 

emlékjel állítást egy nagyváradi testvérpár, Láng Adrienn és Gabriella kezdeményezte. 

Édesanyjukat 25 éves korában hurcolták el. Remélik, hogy a szakemberek felkutatják és 

összeállítják az elhurcoltak teljes listáját.  

  

Romániában az 1945 után kiépülő kommunista diktatúra egyik első intézkedése a 

magántulajdon megszüntetése, a vagyonelkobzás, államosítás volt. 1949 március elején több 

ezer földbirtokos családot telepítettek ki és költöztettek kényszerlakhelyre. A kitelepítettek 

sorsáról, meghurcoltatásáról a 89-es rendszerváltozásig nem volt szabad beszélni, maguk az 

érintettek is hallgattak, a megtorlástól tartva. Az összeállítása több évvel ezelőtt egy 

marosvásárhelyi évfordulós megemlékezésen készült, ahol elsőként a témát kutató történészt: 

Tófalvi Zoltánt kérdezte. 

  

A most következő történet 1949. október 13-án zajlott le a vajdasági Ada mezővároshoz tartozó 

tanyavilágban Raffai Illés gazdaságán. Éjszaka megjelentek náluk a kommunista padlássöprők 

és a két kisgyerek anyját, apját elhurcolták. A szülők nélkül maradt csöppségek a szomszéd 

tanyára menekültek. A család összes ingóságát elkobozták, majd később valamicskét 

visszaadtak a vagyonból, hogy mégse haljanak éhen. Raffai Ilona és lánya Fehér Klára idézte 

fel a szomorú történetet.   

  

Véget ért a Rákóczi Szövetség által Sátoraljaújhelyen szervezett 5 hetes Téli Táboroztatás több 

turnusban összesen 700 ukrajnai magyar és ukrán diákot fogadtak a MOL és a 

Miniszterelnökség támogatásának köszönhetően. A fiatalok egy része Kárpátaljáról, sokan 

pedig a frontvonalhoz közeli városokból érkezett, egy valami azonban közös bennük: édesapjuk 

jelenleg is katonaként teljesít szolgálatot, vannak, akik már elestek.  

  

A hétvégén tartotta meg rendes évi közgyűlését a Vajdasági Magyar Cserkészszövetség, amely 

Plakett-díjkiosztóval zárult. Az összeállításában elsőként az elnököt, Magyar Dánielt hallják. 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/

